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 1. januára 2024 nadobudol 
úèinnosś zákon è. 530/2023 Z. z., 
ktorým sa menia a dopåòajú niekto-
ré zákony v súvislosti so zlepšením 
stavu verejných financií. Uvedeným 
zákonom boli novelizované, okrem 
iných právnych predpisov, aj zákon 
o štátnych sviatkoch a Zákonník 
práce. Prijaté zmeny majú dopad 
na nároky zamestnancov z pracov-
noprávnych vzśahov.
 Novelou zákona è. 241/1993 
Z. z. o štátnych sviatkoch, dòoch 
pracovného pokoja a pamätných 
dòoch sa pre štátny sviatok 1. sep-
tember – Deò Ústavy Slovenskej 
republiky ustanovila výnimka z pra-
vidla, že štátne sviatky sú dòami 
pracovného pokoja. 
 Poènúc rokom 2024 tak 1. sep-
tember je aj naïalej štátnym sviat-
kom, nie však dòom pracovného 
pokoja, ani sviatkom v zmysle prí-
slušných ustanovení Zákonníka 
práce. Od roku 2024 tak zamest-
nancovi za výkon práce v deò štát-
neho sviatku 1. septembra nevzni-
ká nárok na mzdové zvýhodnenie 
za prácu vo sviatok.
 Takýmto dòom je od roku 2021 
aj deò štátneho sviatku 28. októ-
ber – Deò vzniku samostatného 
èesko-slovenského štátu.
 Výnimka pre deò štátneho sviat-
ku 1. september – Deò Ústavy 
Slovenskej republiky sa odrazila aj 
v zmene pravidiel vzśahujúcich sa 
na zákaz maloobchodného preda-
ja prostredníctvom zamestnancov 
v pracovnoprávnom vzśahu. 
  Poènúc rokom 2024 zamestná-
vate¾ v tento deò môže zamestnan-
covi nariadiś alebo s ním dohodnúś 
prácu, ktorou je predaj tovaru ko-
neènému spotrebite¾ovi vrátane s ním 
súvisiacich prác.

Zdroj: NIP SR

   Pred rokom sa po Covidovej prestávke znova rozbehli spoloèné rokovania podniko-
vých výborov OZŽ a OSŽ.
   Rok ubehol ako voda a tentokrát sa toto podujatie uskutoènilo 17.4. až 19.4.2024 
v juhomoravskej obci Prudká. Zasadnutie podnikových výborov OZŽ pri ZSSK a OSŽ 
pri ÈD sa nieslo v príjemnej atmosfére. Stretnutie po roku prinieslo mnoho vecí, o kto-
rých sa kolegovia z Èiech a Slovenska porozprávali a mohli si pri tom vymeniś svoje 
poznatky z celoroènej práce. Hlavnou témou boli ukonèené kolektívne vyjednávania. 
O našom kolektívnom vyjednávaní informovala zástupkyòa OR¼Z pri ZSSK Drahomíra 
Šèasnovièová. Priblížila dopodrobna vznik dodatku è. 5 do KZ ZSSK. Jej slová potvr-
dil a doplnil predseda PV OZŽ pri ZSSK ¼ubomír Kopka. 
   O èeskej kolektívnej zmluve rozprávala zástupkyòa OR¼Z ÈD p. Bauerová. Priblížila 
nám z akého koláèa mohli ukrajovaś, aby nakoniec upiekli KZ pre rok 2024. O benefi-
toch z kolektívnej zmluvy rozprával Štìpán Lev, predseda PV OSŽ pri ÈD. 

Dopodrobna vysvetlil systém mimoriadnej dovolenky a vo¾na nad rámec KZ. Našich 
zástupcov to zaujalo do takej miery, že to môže byś ïalšia inšpirácia do nášho kolektív-
neho vyjednávania.
   Tak ako ZSSK, tak aj èeský národný dopravca ÈD sa borí s nedostatoèným 
obsadzovaním pracovných miest. Zástupcovia oboch podnikových výborov sa zhodli 
na tom, že iná cesta ako je investovanie do ¾udí nie je. Konkurencia je aj mimo želez-
nièného sektora a tá už dávno ponúka lepšie platové podmienky. Liberalizácia tlaèí na 
nižšie náklady na prevádzku vlaku. 
No objektívne si treba však priznaś vo vedení štátu, že takto nastavená liberalizácia nás 
dovedie k zániku vlakovej dopravy na Slovensku. Je naozaj èas povedaś, tak ako to 
povedali v Belgicku a v Holandsku, že takto rozhodne nie.
   O vnútrozväzovej èinnosti sa rozprúdila široká diskusia. Najväèšie odborové orga-
nizácie si vymenili skúsenosti zo svojej práce vo vnútri zväzu. Svojich èeských kolegov 

Spoloèné zasadnutie PV OZŽ pri ZSSK a PV OSŽ pri ÈD

Po roku sa opäś stretli na spoloènom rokovaní Podnikové výbo-
ry OZŽ pri Železniciach Slovenskej republiky a OSŽ pri Správe 
železníc Èeskej republiky. Stretnutie sa uskutoènilo v Èeskej 
republike.
   Ako hostia sa rokovania zúèastnili: za vedenie ŽSR generál-
ny riadite¾ ŽSR Alexander Sako, námestník GR ŽSR pre 
prevádzku Peter Blaho, námestník GR ŽSR pre ¾udské 
zdroje Pavol Komaròanský a riadite¾ka O510 GR ŽSR 
Gabriela Gajdošová. 
   Za vedenie Správy železníc Èeskej republiky generálny 
riadite¾ Správy železníc Jiøí Svoboda, námestník generál-
neho riadite¾a SŽ pre riadenie prevádzky Jaroslav Flegl, 
námestník pre infraštruktúru SŽ Karel Švejda, riadite¾ 
personálneho oddelenia Pavel Koucký.
   Ïalej ako hosś sa zúèastnil rokovania predseda OSŽ Martin 
Malý a predseda OZŽ František Zaparanik.
PV OSŽ pri SŽ viedol jeho predseda Petr Štìpánek.
   Zamestnávatelia informovali o prevádzkovej situácii a pro-

blematike ¾udských zdrojov vo svojich podnikoch, Èo sa týka 
údržby železniènej infraštruktúry, jej obnovy a investícií 
do rozvoja, sú kolegovia z Èeskej republiky viac ako krok 
pred nami. Zabezpeèenie prevádzky, obnovy, rozvoja infra-
štruktúry a plánovanie je zabezpeèené balíkom finanèných 
prostriedkov, ktoré im pride¾uje štát prostredníctvom percen-
tuálne urèenom objeme zo štátneho rozpoètu. Tento balík 
financií je každý rok istý a nie je potrebné žiadaś o dofinan-
covanie.
   Naproti tomu ŽSR nemajú dostatoèné množstvo finanè-
ných prostriedkov. Zaujímavá položka „odložená údržba“ vy-
povedá o stave infraštruktúry, záujme a prístupe štátu k ŽSR.
Generálny riadite¾ ŽSR predstavil kroky, ktoré vedenie 
pripravuje a ktoré smerujú k ozdraveniu firmy. Sú to na-
príklad aj PPP projekty s úèasśou aj zahranièných firiem. 
Ïalej je to realizácia organizaèných zmien. Tie sa zaèali 
realizovaś v rámci generálneho riadite¾stva ŽSR. Opä-
tovne vyzval sociálneho partnera na èasový priestor (do 
novembra 2024), ktorý potrebuje na realizáciu sérií opa-
trení a krokov smerujúcich k ozdraveniu firmy.
   Problematika ¾udských zdrojov v obidvoch spoloènostiach je 
približne rovnaká. Zamestnanci sú v pokroèilom veku a využíva-
jú možnosś odísś na zaslúžilý odpoèinok. Mladých zamestnan-
cov je problematické motivovaś, aby rozšírili rady železnièiarov. 
Chýbajú školy zamerané na profesie pôsobiace v železniènom 
sektore. Adeptov odrádzajú nároky kladené na zamestnancov 
v podobe odbornej znalosti, zdravotnej spôsobilosti a v nepo-
slednom rade vysoká zodpovednosś za bezpeènosś dopravy 
a prepravy. Na strane ŽSR je to aj nemotivujúca mzda, ktorá 

neodráža všetky atribúty zodpovednosti, nároènosti a výkonov 
zamestnancov na železnici.
   Predseda OSŽ informoval o návrhoch na èeskej politickej 
scéne, ktoré sa dotýkajú zamestnancov a ich základných práv 
zakotvených v zákonoch. Týka sa to napríklad priamo zamestna-
nosti. Návrhy na rozviazanie pracovného pomeru zamestnanca 
zo strany zamestnávate¾a bez uvedenia dôvodu je jednoducho 
neprijate¾né.
   Predseda OZŽ okrem iného informoval aj o pripravenom 
sprísnení podmienok odchodu do predèasného dôchodku 
po 40 rokoch. Tu sa uvažuje o navýšení sankcie za každý 
rok odchodu do predèasného dôchodku. V tomto prípade 
dochádza k vyrovnaniu sa sankcie s riadnym predèasným 
dôchodkom.
   Predsedovia PV informovali o výsledkoch kolektívnych vy-
jednávaní, o práci na úrovni podniku, organizaèných jedno-
tiek a o vnútroodborovej èinnosti. 
   Rokovania podnikových výborov so sociálnym partnerom 
prebiehalo zvlášś na èeskej a slovenskej strane. Rokovanie PV 
OZŽ pri ŽSR sa zaoberalo rôznymi témami. 
Zamestnávate¾ nás informoval o hospodárskych výsledkoch 
ŽSR za prvý štvrśrok 2024. 

K 31.3.2024 bolo v evidenènom stave 12 859. V priemernom 
prepoèítanom poète zamestnancov je to oproti 1. až 3. 2023 
o 443 zamestnancov menej. Priemerná mzda za 1. – 3. 2024 
je 1 488 €. Výstupom projektu SMSÚ ŽTS TO je návrh Smer-
nice pre stanovenie poètu typových pozícií v rámci SMSÚ ŽTS 
TO. Návrh tejto smernice PV OZŽ prerokoval s vedením ŽSR. 
Výsledkom je systemizácia zakladajúca sa na rovnakých pravi-
dlách pre všetky SMSÚ ŽTS TO. Ako nám bolo prezentované, 
takýto postup bude riešený aj v rámci SMSÚ OZT a EaE. 
   Záverom konštatujem, že takéto stretnutia majú svoj obrovský 
význam a prínos pre všetky strany rokovania. Èi už je to na stra-
ne zástupcov zamestnancov, strane hospodárskych vedení èi 
samotných PV a to na oboch stranách rieky Moravy. Výmena 
skúseností pri riešení problematiky zamestnanosti, bez-
peènosti a miezd majú nenahradite¾né miesto v denno-
dennej práci sociálnych partnerov.
   Touto cestou ïakujem všetkým, ktorí sa zúèastnili zasadnu-
tia za zdarný a konštruktívny priebeh spoloèného rokovania PV 
OZŽ s PV OSŽ a vedením Železníc Slovenskej republiky a Sprá-
vy železníc Èeskej republiky.

Ing. Peter Hoffman, predseda PV OZŽ pri ŽSR

Spoloèné rokovanie Podnikových výborov OZŽ a OSŽ
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sme oboznámili so vznikom Rady mladých pri OZŽ. Sme toho názoru, že našich mla-
dých odborárov treba èo najviac zapájaś do èinnosti našich odborových orgánov. Pre-
to sme do Prudkej zobrali aj dvoch èlenov z novoformujúcej zložky OZŽ. Treba im daś 
priestor na ich nápady a preto v našom PV budú maś priestor na ich realizáciu. 
V ïalšom priebehu sa jednotlivé profesie samostatne rozprávali o svojej práci a vy-
mieòali si skúsenosti zo svojej každodennej práce. Možno vo svojich diskusiách našli 
mnoho zaujímavých podnetov, ktoré by sa dali uplatniś v jednotlivých firmách.
   Tri dni ubehli ve¾mi rýchlo. Informácie, diskusie, ale i námety z tohto rokovania nám 
dávajú za pravdu, že tieto stretnutia nás posúvajú dopredu a hlavne prehlbujú pria-
te¾stvo medzi dvoma národmi v strednej Európe. 

¼ubomír Kopka, predseda PV OZŽ pri ZSSK

Na základe protestných zhromaždení, 
ktoré OZŽ usporiadalo v marci a na 
základe prijatej výzvy protestujúcich 
zamestnancov železnièného sektora, 
sa uskutoènilo pracovné stretnutie na 
ministerstve dopravy. Tohto rokova-
nia sa za OZŽ zúèastnili predseda 
František Zaparanik, prvý pod-

predseda Peter Hoffman, podpredsedovia Peter Pikna a ¼ubomír Kopka. Pracovné 
stretnutie k otázkam týkajúcich sa aktuálnych problémov v železniènom sektore 
otvorila štátna tajomníèka ministerstva dopravy Slovenskej republiky Denisa Žiláková. 
V úvode zdôraznila, že vedenie ministerstva, ako aj vedenie železnièných spoloèností si 
vysoko vážia prácu sektorových odborových organizácií. Vyjadrila spokojnosś s uzatvore-
nými kolektívnymi zmluvami a poïakovala generálnym riadite¾om jednotlivých spoloèností 
za ich spoluprácu. Zdôraznila skutoènosś, že pre rok 2024 boli z rozpoètu verejnej sprá-
vy vyèlenené pre železnièný sektor vyššie finanèné prostriedky na mzdy ako po minulé 
roky. Snahou ministerstva je zabezpeèiś potrebné navýšenie aj pre ïalšie roky. Navrho-
vané navýšenie finanèných prostriedkov sa netýka len samotného zvyšovania miezd, ale 
aj zabezpeèenia rekvalifikácie, školení a vzdelávania zamestnancov. Generálny riadite¾ 
Železníc Slovenskej republiky Alexander Sako prítomných informoval, že napriek už 
uskutoèneným úspešným rokovaniam so sociálnymi partnermi, bude aj naïalej pokraèovaś 
v týchto rokovaniach. Na ŽSR vidí urèitý potenciál v šetrení finanèných prostriedkov v rámci 
spoloènosti, ako aj v možnosti zlepšenia organizácie práce v ŽSR. 
Predseda OZŽ František Zaparanik uviedol, že od tohto stretnutia oèakáva nasta-
venie spôsobu systémového financovania železníc. Zdôraznil, že financovanie bež-
nej prevádzky musí byś systémové a dofinancovanie na konci kalendárneho roka 
je kontraproduktívne. Taktiež upozornil na vysoký vekový priemer zamestnancov v že-
lezniènom sektore. Ako pozitívum uviedol, že v porovnaní s predchádzajúcimi rokmi, je z po-
h¾adu zabezpeèenia finanèných prostriedkov rok 2024 dobrý a vyrovnáva roky spätne do-
zadu. Upozornil, že v súèasnosti rozdielna výška priemernej mzdy na ŽSR a Železniènej 
spoloènosti Cargo Slovakia, a. s. oproti Železniènej spoloènosti Slovensko, a. s. vytvára 
ve¾ký tlak na kolektívne vyjednávania, a tento výrazný rozdiel, ktorý predstavuje cca 400 
EUR, môže maś za následok znaèný odchod zamestnancov zo ŽSR. Preto je potrebné na-
staviś systém tak, aby zabezpeèil stabilnú situáciu na ŽSR a upriamil pozornosś na zamest-
nancov železníc. OZŽ zároveò požiadalo o rovnaký prístup rozde¾ovania mzdových 
prostriedkov na jednotlivé železnièné spoloènosti. 
Upozornil aj na ïalšie problematické otázky, ktoré je potrebné riešiś, a to: 
- podpora ŽSR vzh¾adom na poskytované z¾avy z ceny za použitie železniènej dopravnej 
cesty pre nákladných dopravcov, 
- podpora jednotlivých vozòových zásielok (ïalej len „JVZ“),
- poplatok za použitie železniènej dopravnej cesty (od roku 2019 sa nemenil),
- dlhodobo nemeniacu sa výšku cestovného za dopravné služby (ZSSK).
Je potrebné vypracovaś a nastaviś harmonogram potrebných krokov tak, aby sa situácia v že-
lezniènom sektore stabilizovala. Štátna tajomníèka Denisa Žiláková uviedla, že zá-
stupcovia ministerstva sú si plne vedomí aktuálnej situácie v železniènom sektore 
a sú pripravení vzniknutú situáciu riešiś. Vzh¾adom na výrazný deficit štátneho rozpoètu 
je nevyhnutné h¾adaś aj iné riešenia ako danú situáciu vyriešiś, a nesústrediś sa len na navý-
šenie finanèných prostriedkov zo štátneho rozpoètu. Vzniknutou situáciou sa generálni riadi-
telia jednotlivých spoloèností aktívne zaoberajú a h¾adajú konkrétne riešenia a možnosti 
ako zabezpeèiś financovanie miezd, investièných projektov, èi odloženej údržby. Èo sa týka 
ZSSK CARGO, aktuálne ve¾kým prínosom je modernizácia terminálu Dobrá ako súèasś 
prekladiskovej a logistickej zóny Východoslovenské prekladiská (Èierna nad Tisou/Dobrá), 
ktorá je dôležitou vstupnou bránou do EÚ pre tovarové toky z/do východných krajín. Ïal-
šou aktuálnou témou, ktorá sa rieši, je otázka získania finanèných prostriedkov z fondov EÚ 
na rekvalifikáciu a vzdelávanie zamestnancov v železniènom sektore. Vzh¾adom na èasovú 
nároènosś riešení vyššie spomínaných problémov, požiadala sociálnych partnerov o trpez-
livosś. Generálny riadite¾ ŽSR Alexander Sako prítomných informoval, že záujem mladých 
¾udí pracovaś v železniènom sektore je v súèasnosti minimálny. Na základe vyjadrení štu-
dentov Žilinskej univerzity v Žiline sa po skonèení školy chcú na železnici zamestnaś len 4 
študenti. Potvrdil, že na ŽSR je vysoký vekový priemer zamestnancov, èo môže v krátkom 
èase spôsobiś znaèné problémy. Jedným z návrhov bolo vytvoriś Koncepèný fond po vzo-
re z Èiech, avšak tento návrh nebol podporený zo strany MF SR. Zdôraznil, že podpora 
železniènej dopravy by mala byś prioritou a je nevyhnutné to zdôrazniś na najvyššej úrovni. 
Generálny riadite¾ sekcie železniènej dopravy a dráh Filip Hlubocký upriamil po-

zornosś na Programové vyhlásenie vlády, v ktorom je uvedené, že prioritou vlády 
je vytvoriś podmienky pre modernizáciu a obnovu železnièných tratí a ko¾ajových 
vozidiel. Je potrebné nastaviś udržate¾ný systém financovania s jasne stanovenými 
pravidlami, tak ako to je uvedené v Programovom vyhlásení vlády. Je nutné si uve-
domiś, že železnice sú dnes v krízovom stave a je ich potrebné sanovaś. Èo sa týka 
problematiky zamestnanosti v sektore železníc, generálny riadite¾ sekcie železniènej do-
pravy a dráh Filip Hlubocký prítomných informoval, že je zriadená medzirezortná skupina, 
ktorej èlenmi sú zástupcovia ministerstva, zástupcovia železnièných spoloèností, AROS, 
Ministerstva školstva SR, Ministerstva práce SR a Ústredia práce, sociálnych vecí a ro-
diny. Uvíta ak èlenmi uvedenej pracovnej skupiny budú aj zástupcovia sociálnych partnerov, 
s èím zástupca OZŽ súhlasil. Možnosti vidí aj v intenzívnom prijímaní nových zamestnancov 
prostredníctvom EÚ podporovaných programov (rekvalifikácia a vzdelávanie) a nevyhnut-
nosśou je aj skvalitnenie výuèby, internátov a motivácia stredných a vysokých škôl. 
Zvýšenie poplatku za použitie dopravnej cesty a zvyšovanie cestovného je aktuálne 
predmetom rozsiahlych diskusií na pôde ministerstva dopravy. Generálna riadite¾ka 
sekcie rozpoètu a financovania Viera Šoltysová prítomných informovala oh¾adom 
schváleného rozpoètu na rok 2024, ktorý je výrazne vyšší oproti minulým rokom. 
Súèasná vláda SR zabezpeèila nekrátenie rozpoètu verejnej správy na roky 2024 
– 2026. Aj napriek výraznému navýšeniu finanèných prostriedkov do železnièné-
ho sektora, je pridelená výška finanèných prostriedkov nedostatoèná, vzh¾adom 
na odloženú údržbu a nízke mzdové ohodnotenie. Upozornila na nutnosś riešiś 
všetky tri železnièné spoloènosti súèasne. Vzh¾adom na skutoènosś, že každá 
oblasś bola nedofinancovaná, je potrebný urèitý èasový priestor, aby mohlo nastaś 
zlepšenie. Potvrdila, že je potrebné sa mzdovo dorovnaś v jednotlivých železniè-
ných spoloènostiach. Aktuálne je ve¾mi dôležité nastaviś rozpoèet verejnej správy na roky 
2025 – 2027 tak, aby zahàòal všetky finanèné potreby. Je vytvorená pracovná skupina, 
kde sú zastúpené všetky železnièné spoloènosti, ako aj zástupcovia ministerstva, a kde 
sa všetky vyššie spomínané témy aktívne riešia. Generálna riadite¾ka sekcie rozpoètu a fi-
nancovania Viera Šoltysová prítomných informovala, že èo sa týka podpory JVZ, aktuálne 
sa ukonèuje revízia štúdie „Kalkulácia oprávnených nákladov pre uplatnenie pomoci 
na používanie železniènej infraštruktúry a na zníženie externých nákladov v súvislosti 
s prepravami JVZ“ na základe ktorej pripravia zamestnanci ministerstva schému štátnej 
pomoci pre JVZ, ktorú bude potrebné notifikovaś na EK. 
Z poh¾adu investícií je snaha dostaś do priorít aj ZSSK CARGO. Je ve¾mi obtiaž-
né za krátky èas dobehnúś 30 rokov zanedbanej infraštruktúry. Generálny riadite¾ 
ZSSK CARGO Jaroslav Daniška prítomných informoval, že zástupcovia spoloènosti 
sa aktívne zúèastòujú rokovaní oh¾adom zliav za použitie železniènej dopravnej 
cesty a k posunu. Zástupcovia ZSSK CARGA vypracovávajú konkrétnu analýzu dopadov 
v prípade zmeny parametrov poplatku za posun a dopravnú cestu. ZSSK CARGO, ako 
jediný prevádzkovate¾ tejto služby na Slovensku sa dlhodobo usiluje o zmenu. Segment 
JVZ neprodukuje zisk, z uvedeného dôvodu je podpora JVZ nevyhnutná. Finanènú situ-
áciu ZSSK CARGO výrazne ovplyvnila pandémia Covid a nedostatoèná pomoc zo strany 
štátu. Generálny riadite¾ ZSSK Peter Helexa prítomným poïakoval za ústretovosś 
pri uzatváraní kolektívnej zmluvy. V rámci dostupných finanèných prostriedkov, ktoré 
má spoloènosś k dispozícii sa budú zástupcovia spoloènosti snažiś zlepšiś celkovú situáciu 
na ZSSK.
Predseda OZŽ František Zaparanik navrhol na zabezpeèenie systémového finan-
covania železnièného sektora podrobne rozpracovaś Programové vyhlásenie vlá-
dy, ako aj stanoviś jednotlivé úlohy a termíny ich plnenia. Upozornil na skutoènosś, 
že ak zamestnanci železníc nebudú vidieś nárast miezd, odídu do predèasného dôchod-
ku, keïže je to stále výhodné. Je potrebné ¾udí motivovaś, aby ostali pracovaś v železniè-
nom sektore. Generálna riadite¾ka sekcie rozpoètu a financovania Viera Šoltysová 
upozornila, že rozpoèet verejnej správy na rok 2024 bol výnimoèný, keïže hrozilo 
rozpoètové provizórium. Rozpoèet verejnej správy na rok 2024 bol schválený v de-
cembri 2023. Rok 2024 je z poh¾adu rozpoètu už uzavretý a je dôležité pripraviś 
rozpoèet verejnej správy na roky 2025 – 2027. Okrem finanèného ohodnotenia je 
nutné vytvoriś pre zamestnancov aj adekvátne pracovné prostredie. Generálny riadite¾ 
sekcie železniènej dopravy a dráh Filip Hlubocký na záver zdôraznil, že železnica 
je pre ministerstvo prioritou a je dôležité o tom presvedèiś aj vládu SR. Následne 
požiadal sociálnych partnerov o súèinnosś pri riešení aktuálnych problémov v že-
lezniènom sektore. Veríme, že nastolené témy nezostanú len na papieri, ale nadobudnú 
aj konkrétnu podobu v rozvoji železnièného sektora na Slovensku. Protestné zhromaždenia 
prinášajú prvé ovocie.

¼ubomír Kopka, podpredseda OZŽ

Na pôde Ministerstva dopravy SR sa 26.4.2024 uskutoènila odvetvová tripartita. 
Na rokovaní za OZŽ zúèastnili predseda OZŽ František Zaparanik a podpred-
seda OZŽ ¼ubomír Kopka.
Rokovanie viedol generálny riadite¾ sekcie železniènej dopravy a dráh Filip 
Hlubocký. Informoval o dodatku è.1 k èiastkovej zmluve na prevádzkovanie želez-
niènej infraštruktúry a servisných zariadení na rok 2024 a o Èiastkovej zmluve na rok 
2024 k Zmluve o dopravných službách vo verejnom záujme na roky 2021 – 2030. 
Ïalej oznámil prítomným, že vznikla komisia zo zástupcov ministerstva dopravy, finan-
cií a školstva, ktorá bude h¾adaś spôsob ako prilákaś nových študentov na stredné školy 

so zameraním na železnièné profesie. Podotkol, že je to dôležitá cesta ako vychovávaś 
nových železnièiarov do profesií, ktoré sú nedostatkové v železniènom sektore.
V diskusii vystúpil aj predseda OZŽ František Zaparanik, ktorý navrhol na zabezpe-
èenie systémového financovania železnièného sektora podrobne rozpracovaś Pro-
gramové vyhlásenie vlády, ako aj stanoviś jednotlivé úlohy a termíny ich plnenia.
Upozornil na skutoènosś, že ak zamestnanci železníc nebudú vidieś nárast miezd, odí-
du do predèasného dôchodku, keïže je to stále výhodné. Je potrebné ¾udí motivovaś, 
aby ostali pracovaś v železniènom sektore. 

¼ubomír Kopka, podpredseda OZŽ

Spoloèné zasadnutie PV OZŽ pri ZSSK a PV OSŽ pri ÈD - dokonèenie str. 1

Pracovné stretnutie na Ministerstve dopravy SR

Odvetvová tripartita Sekcie železniènej dopravy a dráh MD SR
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Od 1.5.2024 ŽSR zrušili v ŽST Bratislava hl.st. priamu výpravu vlakov výpravcom. 
V praxi to znamená, že osobné vlaky zo ŽST Bratislava hl.st. bude vypravovaś vla-

kový personál. K tomuto kroku ŽSR pristúpilo na základe nedostatku výpravcov. 
Toto opatrenie je pod¾a môjho názoru ohrozením bezpeènosti prepravy a ces-
tujúcich, nako¾ko výprava vlakov je neprieh¾adná z dôvodu ve¾kých oblúkov na 
nástupištiach. K rozh¾adu na vlak bránia aj bufety a výśahy, ktoré sú umiestené na 
nástupištiach. Treba si aj uvedomiś, že na nástupištiach nestoja traja cestujúci, 
ale u každého vlaku sú to desiatky, dokonca stovky cestujúcich. Tu vlakový per-
sonál len śažko rozozná, ktorý cestujúci ide nastupovaś na vypravovaný vlak. Prax 
ve¾akrát ukázala, že v Bratislave je ve¾a dobiehajúcich cestujúcich. Aj keï vlaková 
èata už dala návesti, bol tu ešte výpravca, ktorý týchto dobiehajúcich a nastupujú-
cich cestujúcich spozoroval a vlak nevypravil. 
ZSSK vydalo 24 bodový manuál ako vypraviś vlak z Bratislavy hl.st. a toto usmerne-
nie vydalo 5 dní pred spustením novej výpravy vlakov zo ŽST Bratislava hl.st. Jedná 
sa o dosś zložitú výpravu vlakov. Nikdy vlakový personál nevypravoval osobný vlak 
telefonicky. Nová návesś a nová metóda vypravovania to nie je len tak daś na pa-
pier. Vôbec neprebehlo žiadne školenie, vlakový personál sme hodili do vody a 
zakrièali sme im nauète sa plávaś. Školiś a upozoròovaś na dané nedostatky pri 
priamej prevádzke je zlým a nedostatoèným riešením ako dostaś novú metódu do 
praktickej zruènosti vlakvedúceho, ktorý oprávnene poukazujú na ohrozenie bez-
peènosti prepravy cestujúcich pri výprave vlakov zo ŽST Bratislava hl.st.

¼ubomír Kopka, predseda PV OZŽ pri ZSSK

 Dòa 12. apríla 2024 sa konala pracovná porada SMSÚ ŽTS TO Jesenské, 
ktorá pokraèovala XXVII. konferenciou ZO OZŽ pri TO a DS v Rimavskej Sobote. 
 Konferencie sa zúèastnili èlenovia našej základnej organizácie a hostia. 
Za OZŽ sa zúèastnili predseda OZŽ Mgr. František Zaparanik, Ing. Zuzana 
Lunáková uvo¾nená pre prácu v odboroch a za ŽSR námestník riadite¾a OR 
Zvolen Ing. Milan Mitter, prednosta Sekcie ŽTS Ing. ¼ubomír Pitoòák a ve-
dúci SMSÚ ŽTS TO Jesenské Ing. Ján Zmitko. 
 Prednosta SŽTS Ing. ¼ubomír Pitoòák informoval prítomných o stave tratí na da-
nom pracovisku a o pomalých cestách. Zhodnotil osobné, mzdové, cestovné a strav-
né náklady a aj náklady na OOPP a èistiace prostriedky za Sekciu ŽTS.
 Vedúci SMSÚ ŽTS TO Jesenské Ing. Ján Zmitko poïakoval zamestnancom 
za prácu bez úrazov. Informoval o autodoprave na pracovisku a upozornil zamest-
nancov, aby dávali väèší pozor na majetok ŽSR.
 Námestník riadite¾a OR Zvolen Ing. Milan Mitter, informoval zamestnancov o ukon-
èení projektu štandardizácie TO a podal podrobnú informáciu od 1.7.2024 o TP na 
pracovisku TO Jesenské.
 Predseda OZŽ Mgr. František Zaparanik informoval o zložitej situácii v ce-
lom železniènom sektore, o nedostatoènom objeme finanèných prostriedkov na 
personálnu potrebu a odloženú údržbu infraštruktúry. Poukázal na nesystémové 
financovanie na ŽSR. Ïalej podrobne informoval prítomných o kolektívnom vyjed-
návaní na ŽSR.
 Ing. Zuzana Lunáková uvo¾nená pre prácu v odboroch, ktorá má okrem iného 

na starosti aj benefit OZŽ - poistenie zodpovednosti za škodu spôsobenú za-
mestnávate¾ovi pri výkone povolania. Informovala prítomných aké dôležité je maś 
uzatvorené poistenie, ako postupovaś v prípade vzniku škodovej udalosti a na èo 
všetko sa poistenie vzśahuje.
 V správe o èinnosti som zhodnotila prácu našej ZO za uplynulé obdobie od 
poslednej konferencie. Informovala som èlenov o zasadnutiach ZV, o poète èle-
nov ZO, o èlenoch, ktorí majú uzavreté poistenie zodpovednosti voèi zamestná-
vate¾ovi. Pre OZŽ každý rok poukazujeme 2% zo zaplatenej dane z príjmov, tieto 
finanèné prostriedky OZŽ využíva na školenie predsedov ZO, hospodárov, èlenov 
RK a iných aktívnych èlenov. Zorganizovali sme výlet pre našich èlenov a ich ro-
dinných príslušníkov na termálne kúpalisko v Tiszaújvárosi v Maïarsku. Tiež sme 
sa zúèastnili protestného zhromaždenia na podporu železnièného sektora. Ïalej 

 Ctení èitatelia našich Zvestí, ešte všetci máme v èerstvej pamäti, že èo sa dia-
lo na poboèkách Sociálnej poisśovne koncom minulého roka. Prepáète mi trochu 
od¾ahèený tón, ale nekoneèné rady žiadate¾ov o predèasný dôchodok pripomínali 
tie rady na banány za dávno minulých èias. A zamestnávate¾om to veru riadne 
zamiešalo karty. No a po schválení novely zákona èíslo 461/2003 Z. z. o sociál-
nom poistení, ktorej zmeny budú úèinné od 15.5.2024 zrejme nastáva repete a 
pre mnohých z Vás, napriek „sprísneniu“ podmienok nastáva takmer hamletovská 
otázka „Byś èi nebyś?“, zostaś èi postaviś sa do radu?
 Ale poïme pekne po poriadku, v èom sú tie zmeny, aké „sprísnenie“ pod-
mienok pre žiadate¾ov tohto druhu dôchodku (predèasný starobný dôchodok) 
prináša novela?
1/ potrebné odpracované obdobie sa z pôvodných 40 rokov predlžuje pre žia-
date¾ov roèníkov 1961 a mladších a to nasledovne:
- roèník 1961 bude musieś maś odpracovaných 40 rokov a 2 mesiace,
- roèník 1962 bude musieś maś odpracovaných 40 rokov a 4 mesiace,
- roèník 1963 bude musieś maś odpracovaných 40 rokov a 6 mesiacov,
- roèník 1964 bude musieś maś odpracovaných 40 rokov a 8 mesiacov,
- roèník 1965 bude musieś maś odpracovaných 40 rokov a 10 mesiacov, 
- roèník 1966 bude musieś maś odpracovaných 41 rokov...
2/ pri predèasných starobných dôchodkoch sa po novom za získané odpraco-
vané obdobie bude suma dôchodku krátiś o 0,5% za každých 30 dní, ktoré budú 
chýbaś do dosiahnutia dôchodkového veku žiadate¾a.
 Ešte poznámka k tomu, ako žiadate¾/poistenec máte nárok na predèasný 
starobný dôchodok od 1.7.2023 do 30.6.2024, ak suma novopriznaného pred-
èasného starobného dôchodku dosiahne najmenej èiastku 430,30 EUR, teda 
1,6 násobku životného minima 268,88 EUR. 
 Ak to chcete stihnúś (spísanie žiadosti najneskôr 14.5.2024) ešte pred 
sprísnením týchto podmienok, tak pre príslušnú poboèku Sociálnej poisśovne si 
ako žiadatelia o predèasný starobný dôchodok pripravte tieto doklady:
• pred pripravené doklady o chýbajúcich obdobiach zamestnania.
• Platný obèiansky preukaz alebo cestovný pas.
• Doklady o ukonèení vzdelania (výuèný list, maturitné vysvedèenie, diplom ale-
bo potvrdenie školy odkedy – dokedy štúdium trvalo).
• Ak ste sa narodili po roku 1963, potrebujete aj potvrdenie o ukonèení povin-
nej školskej dochádzky.
• Ak ste muž, potrebujete vojenskú knižku alebo potvrdenie o trvaní výkonu 
vojenskej služby.

• Rodné listy detí, ale len:
• ak ste cudzinec alebo ak sa vaše deti narodili v cudzine a neboli zapísané 
do osobitnej matriky, keïže údaje, ktoré sú uvedené v rodnom liste, sa v takom 
prípade nemusia nachádzaś v registri fyzických osôb, a preto je potrebné rodné 
listy detí predložiś dodatoène ,
• ak ste dieśa prevzali do starostlivosti nahrádzajúcej starostlivosś rodièov, mu-
síte doplniś rozhodnutie príslušného orgánu o jeho prevzatí,
• v prípade úmrtia dieśaśa pred dosiahnutím 18. roku veku potrebujete úmrtný 
list alebo výpis z matriky, a to len ak ste cudzinec alebo dieśa zomrelo v cudzine a 
dieśa nebolo zapísané do osobitnej matriky, keïže údaje o jeho úmrtí sa v takom 
prípade nemusia nachádzaś v registri fyzických osôb,
• ak dieśa bolo v starostlivosti inej osoby alebo ústavu, je potrebné predložiś 
aj doklad preukazujúci trvanie takého obdobia (len vtedy, ak žiadate o uznanie 
starostlivosti o deti alebo výchovy dieśaśa – platí pre ženy a pre tých mužov/iných 
poistencov, ktorí chcú zoh¾adniś starostlivosś o dieśa).
• Doklady preukazujúce obdobie zamestnania a výšku hrubých zárobkov, ktoré 
nie sú uvedené v Elektronickom úète poistenca (alebo vo Výpise z EUP).
• Potvrdenie zamestnávate¾a o období zamestnania pred 1. májom 1990 v štá-
toch, s ktorými Slovenská republika nemá uzavretú medzištátnu zmluvu o sociál-
nom zabezpeèení.
• Na posúdenie nároku na minimálny dôchodok je potrebné predložiś potvrde-
nie príslušnej inštitúcie o obdobiach poistenia získaných v cudzine, ak ste tieto 
obdobia poistenia získali. Ak sa vám vypláca dôchodok z cudziny, na posúdenie 
nároku na minimálny dôchodok je potrebné predložiś aj potvrdenie príslušnej in-
štitúcie o sume dôchodku vyplácaného z cudziny k dátumu, od ktorého žiadate 
priznaś starobný dôchodok.
• Ak si želáte zasielaś dôchodok na úèet v banke, prineste si vyplnený a bankou 
potvrdený formulár.
 Bližšie a podrobné informácie pre žiadate¾ov/poistencov o uvedený druh 
dôchodku nájdete na stránke www.sociálnapoisśovòa.sk, kliknutím na Životné si-
tuácie, kliknutím na Dôchodok, kliknutím na Predèasný dôchodok a po otvorení 
odporúèam, aby ste si cez uvedenú stránku rezervovali váš termín pre spísanie 
žiadosti kliknutím na: Rezervaèný systém pre spísanie žiadosti o dôchodok.
A ak to vyjde, tak mi niè iné nezostáva, len aby ste si novopriznaný predèasný 
starobný dôchodok užili èo najdlhšie a pri plnom zdraví.

Zdroj: Sociálna poisśovòa
Spísal: JUDr. Štefan Baláž, referát pracovných a právnych vzśahov OZŽ

Zahrávanie sa s ohòom

XXVII. konferencia ZO OZŽ pri TO a DS v Rimavskej Sobote

Novela zákona o sociálnom poistení, zmeny pri predèasných dôchodkoch 
- úèinné od 15. mája 2024

pokraèovanie na str. 4
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som ich informovala o chate Gemerka na Zbojskej, ktorú vlastní naša ZO a slúži 
na oddych pre našich èlenov a ich rodinných príslušníkov, aj o opravách a iných 
prácach vykonaných na chate a za to patrí ve¾ká vïaka všetkým, ktorí sa zúèastnili 
opravných prác a aj všetkým aktívnym èlenom ZO.
 V diskusii rezonovali najmä otázky týkajúce sa zaradenia majstrov TO na re-

kondièné pobyty, o poistení zodpovednosti za škodu spôsobenú zamestnávate¾o-
vi, o štandardizácii TO a o neuzavretých kontraktoch na pilèícke odevy.
 Po oficiálnej èasti programu nasledovala vo¾ná zábava a naši èlenovia boli 
radi, že sa stretli v priate¾skom kruhu.

Mária Mesterová, predsedníèka ZO OZŽ pri TO a DS Rimavská Sobota

   Dòa 24.4.2024 sa v ŽST Zvolen nákladná stanica uskutoènila konferencia ZO 
OZŽ pri ŽST Zvolen. K tomuto dátumu ZO OZŽ pri ŽST Zvolen zastrešuje celkovo 
182 èlenov, z ktorých na konferenciu bolo delegovaných 39 èlenov, zúèastnilo sa 
30 èlenov, èo predstavovalo nadpoloviènú väèšinu prítomných delegátov. Mandá-
tová komisia skonštatovala uznášaniaschopnosś konferencie.
   Medzi pozvanými hosśami z vyšších odborových orgánov sa zúèastnili zástup-
covia všetkých troch spoloèností, ktorých èlenov OZŽ zastrešuje. Za ŽSR prijala 
pozvanie Mária Mesterová z RP OZŽ Zvolen, za ZSSK to bol ¼ubomír Kopka 
– predseda Podnikového výboru OZŽ pri ZSSK a za ZSSK CARGO Slavomír 
Horánsky z RP OZŽ Zvolen, ktorí v diskusii odpovedali aj na nie ve¾mi príjemné 
dotazy prítomných delegátov. 
   Konferenciu viedla Alena Žurková - tajomníèka ZO OZŽ pri ŽST Zvolen, 
ktorá je poverená zastupovaním momentálne dlhodobo práceneschopného pred-
sedu Patrika Pondušu. 
   Po úvodnom privítaní všetkých prítomných boli jednohlasne odhlasovaní èlenovia 
mandátovej, návrhovej komisie, zapisovate¾ s overovate¾mi a program konferencie.
   Prvým bodom programu bolo vyhodnotenie volieb do ZV a RK pri ZO OZŽ Zvolen, 
ktoré prebehli korešpondenèným hlasovaním v dòoch 25.-28. marca 2024 na 
roky 2024-2028. 12 novozvolených èlenov ZV a 3 èlenovia revíznej komisie do-
stali hlasy od celkovo 147 volièov, èo predstavovalo krásnu 82% úèasś. Prítomní 
delegáti zobrali na vedomie výsledok volieb ako aj odhlasovali nových èlenov ZV 
a prerozdelenie funkcií vyplývajúcich z ustanovujúceho zasadnutia zo 4.4.2024.
   Správu za rok 2023 si vypoèuli so záujmom, kde okrem minulorèných akcií, 
ktoré ZV zorganizoval pre svojich èlenov a ich rodinných príslušníkov, boli dané 
do pozornosti aj rôzne benefity, ku ktorým tohto roku pribudli ïalšie. Je snáï na 
škodu, že tieto benefity nevedia èlenovia využiś v takej miere, ako by sa oèakávalo 
napriek okamžitej informovanosti èlenov. 
   Návrh plánu èinnosti pre rok 2024 sa niesol v podobnom duchu ako rok pred-
chádzajúci. Èlenovia sa tešia na už zaužívané akcie a bolo by na škodu ich meniś. 
Samozrejme, že ZV je prístupný novým podnetom zo strany èlenskej základne a 
v rámci možností a rozpoètu tieto aj zabezpeèiś. 

   K rozpoètu, ktorý mali prítomní k dispozícii, neboli vznesené žiadne pripomienky 
až na jednu zmenu, kde sa navýšila èiastka pre prípad havarijnej situácie hlavne 
èo sa týka chaty vo vlastníctve ZO OZŽ pri ŽST Zvolen. Tá vyplynula z potreby stále 
rastúcich cien a prípadného akútneho riešenia vzniknutého problému bez potreby 
zvolávania ZV OZŽ. 
   Revízna komisia skonštatovala, že hospodárenie s finanènými prostriedkami je 
v súlade s prijatým rozpoètom, Zásadami hospodárenia a neboli z jej strany ziste-
né žiadne nedostatky v ich vedení. 
   Diskusia zaèala búrlivo a na hlavu hostí sa zniesla spàška kritiky a otázok oh¾adne 
navyšovania platov (každá spoloènosś iný mzdový nárast, prípadne CARGO nulo-
vý), kolektívnych vyjednávaní, štrajku, finanèného preferovania niektorých funkcií, 
poukazovanie, že aj u nás máme problém obsadiś smeny a pri jestvujúcich plato-
vých podmienkach ani nie je o nedostatkové funkcie záujem.
   Bolo poukázané na vypravovanie vlakov vlakvedúcimi napriek obsadeniu stani-
ce výpravcom, zle, alebo žiadne zabezpeèenie uniforiem, OOPP, na uzatvorené 
dodávate¾ské zmluvy, ktoré sa nedajú predèasne ukonèiś (alebo sa niekomu ne-
chce), ktoré sú nieko¾konásobne predražené a financie, ktoré mohli byś vynalože-
né efektívnejšie letia do vzduchu. Tých problémov je ve¾mi ve¾a a stále sa opakujú, 
za celé roky nedošlo k nejakým výrazným zlepšeniam, skôr naopak.
   No, hostia mali èo robiś. Niektoré odpovede a vysvetlenia prítomných uspokojili 
s inými sa nestotožnili. Dalo by sa diskutovaś a rozoberaś do veèera. Ako sa však 
hovorí, èas prísś a èas odísś. 
   Návrhová komisia svojim vstupom predniesla závereèné zhodnotenie prijatím 
uznesení konferencie ZV OZŽ pri ŽST Zvolen.
   Pred úplným záverom a ukonèením konferencie tajomníèka prítomným poïako-
vala za aktívnu úèasś všetkým delegátom a vyjadrila presvedèenie, že aj napriek 
všetkým problémom èlenovia ZO OZŽ naïalej zachovajú svoju priazeò odborom. 
Lebo odborári bez silnej èlenskej základne a hlavne ich podpory nedokážu presa-
diś ani oprávnené požiadavky, nie ešte nieèo navyše. 

Alena Žurková, tajomníèka ZO OZŽ pri ŽST Zvolen

   V dòoch 22.4. - 26.4. 2024 sa v Kutnej Hore konali 5. me-
dzinárodné majstrovstvá železnièiarov USIC vo futsale. 
Zúèastnili sa ich reprezentanti železníc zo siedmych krajín Eu-
rópy. Domáci usporiadate¾ Èeská republika, ïalej Slovenská re-
publika, Nemecko, Luxembursko, Bulharsko, Po¾sko a Dánsko. 
Pri neúèasti reprezentantov z Ruska, Bieloruska a Kazachsta-
nu, sme boli s Èechmi nasadenými družstvami v skupinách.
Skupinu sme vyhrali bez straty bodu a postúpili z prvého miesta 
do semifinále. Nesmierne nároèný a śažký zápas. Ale víśazstvom 
nad futsalovými špecialistami z Luxemburska sme sa prebojo-
vali do finále.
   Samotné finále bolo doslova a do písmena vyvrcholením 

turnaja. Bola to oslava futsalu. Oslava športu. Stretli sa dve najlepšie pripravené 
družstvá s naèasovanou formou. Pre hráèov, realizaèné tými a samotných divákov 
to bol infarktový zápas. Vedenie zápasu sa striedalo raz na jednej raz na druhej 
strane. Výsledkom po dvoch polèasoch bola remíza 3:3 a znamenala desiatkový 
roztrel. Prvých päś desiatok realizovali strelci na obidvoch stranách bez zaváhania. 
Stav 5:5. Zaèal sa roztrel po jednom exekútorovi. Stav 6:6. Následne zaváhanie 
na strane súpera a premenená desiatka na našej strane. V hale vypukla obrovská 
nefalšovaná slovenská radosś.
   Slovensko konštatuje obrovský úspech reprezentácie železnièiarov, ktorý ide 
do sveta. Výsledok, ktorý Slovensko vyniesol na piedestál najlepších. Zisk prvej 
zlatej medaily Slovenska zo všetkých športov v rámci histórie USIC.
   Poïakovanie patrí všetkým hráèom reprezentácie, ktorí ziskom zlatých medailí a 
prístupom k zápasom skvele reprezentovali Slovensko, železnièné firmy a samých 
seba. Je na mieste prejaviś hrdosś na naše družstvo za profesionálny prístup k repre-
zentácii poèas celého turnaja. Nielen na ihrisku ale aj mimo neho. 
Hráèi reprezentácie SR v Kutnej Hore – Jozef Národa, Jakub Košièiar, Peter 
Vilèko, Róbert Chalupka, Florián Pituk, Dominik Handloviè, Marek Tobìrný, 
¼ubomír Maliòák, Mário Mjuller a Lukáš Mišo.
Moje poïakovanie patrí aj tým, ktorí zabezpeèovali celú výpravu. Vedúce-
mu výpravy Petrovi Hoffmanovi, tlmoèníkovi Martinovi Húskovi a v nepo-
slednom rade Anke Poliakovej, ktorá je srdcom všetkých administratívnych 
záležitostí pre zabezpeèenie výpravy od A po Z. 
Moje poïakovanie patrí vedeniu OZŽ, Železniciam Slovenskej republiky, ZSSK, 
ZSSK CARGO, ŽOS Trnava a BTS za podporu futbalu v rámci medzinárodnej 

organizácie USIC. Verím, že tento úspech ukázal dôležitosś podpory športových 
podujatí a význam skvelej reklamy, ktorú robia reprezentanti v rámci USIC pre že-
leznièné firmy.
Poïakovanie patrí tiež domácim usporiadate¾om za organizaène výborne zabez-
peèené a zvládnuté majstrovstvá USIC vo futsale.
Výsledky zápasov v skupine: 
 SR – Po¾sko 4:2  góly SR: Vilèko, Pituk, Handloviè, Mišo
 SR – Nemecko 8:2  góly SR: Pituk 3, Vilèko 2, Mišo 2, Handloviè
Semifinále:
 SR – Luxembursko 1:0  gól SR: Vilèko z 11m
Finále:
 SR – ÈR  3:3  góly SR: Vilèko 2, Tobìrný  
 na jedenástky 7:6
Celkové umiestnenie krajín: 
1. miesto: Slovenská republika, 2. Èeská republika, 3. Nemecko, 4. Luxembursko, 
5. Bulharsko, 6. Po¾sko a 7. Dánsko
Marián Kubinec, tréner reprezentácie železnièných firiem Slovenska 
- futbal a futsal
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ZVESTI - mesaèník Odborového združenia železnièiarov. Vydáva Generálna rada Odborového združenia železnièiarov.
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Zodpovedný redaktor ¼ubomír Kopka.
Redakènú radu vedie ¼ubomír Kopka. Tlaè Tlaèiareò J+K Nemšová. Registraèné èíslo: MK SR 997/94

Uzávierka príspevkov bola 3. 5. 2024.
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